
Tom Reerink 

Van: Griffiebureau 
Verzonden: maandag 6 oktober 2014 15:34 
Aan: registratie 
Onderwerp: FW: Brief aan de gemeente en raadslieden - Noodalarm van burgers over straling. 
Bijlagen: FW: Brief OUDERCOMMISSIE over straling 

Graag bijgaande email + BIJLAGE (!) registreren en in behandeling nemen. 
SVP kopie via verseon in werkbak extern van griffie. 

Van: grazyna cebula [mailto:susanne34@hotmail.com] 
Verzonden: maandag 6 oktober 2014 15:24 
Aan: Griffiebureau 

Onderwerp: Brief aan de gemeente en raadslieden - Noodalarm van burgers over straling. 

Beste gemeente-ambtenaar. 
Dit is een brief van een inwoner van uw gemeente over de alarmerende leef-omstandigheden in deze 
gemeente met betrekking tot straling. 

Momenteel wordt, zonder enige waarschuwing van uw kant, het zeer dodelijke 4G netwerk uitgerold 
(Haarlem Oost, Parkwijk, vlak naast de scholen waar onze kinderen elke dag verblijven en een grote 
bejaardenhuis (Reinaldahuis) om precies te zijn - dus midden in de woonwijk. Gewoon, waar we als burger 
bij staan te kijken. 
4G is zo krachtig, dat het binnen enkele weken bij kinderen voor zeer verontrustende geestelijke en 
lichamelijke ongemakken kan zorgen, met uiteindelijk kanker als laatste stadium. Momenteel zijn er al 
duizenden mensen in Nederland, die bijna niet meer de straat op kunnen, omdat het voelt alsof hun huid 
'levend verbrandt', door de straling. Dit is geen 'aanname', dit is een constatering. Door heel Nederland 
wordt alarm geslagen door burgers. 
Mensen die niet meer het huis uit kunnen, die niet meer uit eten kunnen, niet meer naar de bioscoop, niet 
meer in een bus kunnen zitten, niet meer in een trein. 
Die radicaal met hun kinderen moeten vluchten naar het buitenland, waar andere stralingsnormen 
worden gehanteerd. 
De regering, samen met de telecomproviders en de gemeenten, zorgen voor honderdduizenden 
slachtoffers door lak te hebben aan mensenrechten. 

Artsen, wetenschappers en de gezondheidsraad hebben al jaren geleden gewaarschuwd: Straling is 
dodelijk. 
De rapporten stapelen zich op, overal ter wereld worden nu rechtszaken gewonnen door burgers. Het 
dodental door kanker en het aantal mensen dat lijdt aan psychische klachten, stapelt zich per dag op. De 
schadeclaims lopen in de tonnen en miljoenen. Door niets te doen zijn jullie mede verantwoordelijk voor 
het 'vermoorden' van burgers. 
Als gemeente hoor je je burgers te beschermen, ondanks aangeboden geld en rijke top-ambtenaren die 
geld aannemen. 

Bij het alarm slaan door burgers, zou de gemeente PER direct bescherming moeten bieden aan hun 
burgers. 
De gezonde mensenlijke maximum stralingsnorm is 20 NikolaTesla (de stralings-norm). In het gemiddelde 
huis in het centrum word 600 Tesla gemeten! Dus 30 maal zoveel als de minimum stralingsnorm. Dit houdt 
in dat jullie door de plaatsing van zendmasten en het toestaan van een dodelijk netwerk (enkel omdat de 
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telecom provider zo NOG meer geld kan verdienen!) eraan meewerken dat burgers in een magnetron 
wonen. Deze hoeveelheid straling betekent dat zij in hun huis, waar het veilig zou moeten zijn, levend 
worden gekookt. Dat is wat wifi en zendmasten namelijk doen. 
Dit is ook bewezen, alleen de regering en de telecomproviders in Nederland, kopen de onderzoeken af. 
Inmiddels is Nederland totaal achterlopend op dit stralingsbeleid. In diverse Europese landen is de 
stralingsnorm namelijk aangepast (ver naar beneden gehaald) en wordt gewaarschuwd. Er zijn twee 
mensen in Nederland verantwoordelijk voor het hanteren van deze stralingsnorm en zij hebben de norm 
dusdanig hoog gezet, dat telecom providers dit gebruiken om miljarden geld te verdienen, ondanks het 
feit dat de halve bevolking ziek wordt of doodgaat. 
De gemeente heeft laten weten dat zij afhankelijk is van deze twee heren in de politiek en dat zij niets kan 
doen, omdat de stralingsnorm zo exorbitant hoog is vastgesteld. Zij kunnen enkel iets doen, als er 
daadwerkelijk een legio mensen ineens 'doodgaat', in korte tijd en kan worden aangetoond dat dit is sinds 
de plaatsing van een zendmast. 
De rapporten zijn er, de vele doden zijn er al gevallen. 
U bent als gemeente direct verantwoordelijk voor de bescherming van mensenrechten, zoals ons recht om 
veilig zijn in ons huis, in onze wijk, in onze gemeente. 

Eisen: 
* Wij willen en eisen als burger dat u alle zendmasten in woonwijken weghaald. 
* Wij willen dat wifi-hotspots worden verboden. U mag telecom providers NIET toestaan dat er bomen, 
dieren en kinderen worden blootgesteld aan 24 uur per dag kankerverwekkende straling 
* Wij willen dat er GEEN 4G zendmasten komen, nergens 
* Wij willen dat u op de gemeentelijke website een waarschuwing plaatst met de dodelijke en 
ziekmakende werking van straling 
* Wij willen dat alle overige antennes en zenders van telecomproviders worden verwijderd en naar de 
stralingsnorm gaan, die Zweden, Zwitserland en nu ook Duitsland hanteren 
Wij willen maar 1 enkele zendmast per gebied en willen de gemeente stralings-arm hebben 
* Wij willen dat u het heft in eigen handen neemt en per direct uw burgers beschermt en een verordening 
maakt en opstelt, voor de hantering van zo min mogelijk zendmasten, met een zo laag mogelijke straling 
* Wij willen dat u voor ons opkomt en voor de toekomst van uw burgers vecht 
* Wij hebben recht op een schadevergoeding, bij elke dag dat deze normen nog worden gehanteerd, 
tegen alle informatie in. 
* Wij willen veilig zijn en een mens-waardig bestaan 
* Wij willen dat u het niet toestaat dat er over de rug van mensen die dood gaan, miljarden geld wordt 
verdiend met DES-informatie, met het vertroebelen van feiten, met het buigen voor de telecom-providers 
en de politiek. U weet dat dit niet kan en dat dit alle grenzen overschrijdt. U weet ook dat dit om geld gaat. 
U weet ook dat als u zich sterk maakt, u dit per direct kunt veranderen. 
* Wij hebben het recht op een schadevergoeding van alle lichamelijke kosten en alle andere schade 
geleden door dit wanbeleid, van zowel de regering, de gemeente en de telecom-industrie. 

De bossen in Nederland hebben al boomkanker ontwikkeld. Wetenschappers hebben deze onderzoeken al 
lang klaarliggen. Ook is geconstateerd dat er een massale bijensterfte is. Dit houdt in, dat de bestuiving 
van onze gewassen steeds moeizamer verloopt, wat ten koste gaat van ons eten en drinken. 
U mag NIET het 4G netwerk toestaan en u moet zoveel mogelijk zendmasten uit alle woonwijken per 
direct laten verwijderen! 
Het mag niet zo zijn, dat burgers hun leven op moeten zeggen, niet meer over straat kunnen lopen omdat 
ze nu levend verbranden! Dat kinderen al jong ziek worden, enkel voor de verkoop van telefoontjes en 
tabiets. Dit kan NU veranderen. En dit moet, voor de toekomst van ons bestaan. 
Het mag niet zo zijn, dat waar we bijstaan, vrolijk reclame wordt gemaakt voor wifi-hotspots en 4G op 
televisie, terwijl de Wereld gezondheidsraad de noodklok heeft geluid. Dit is enkel al die tijd al mogelijk 
geweest, omdat er geen voorlichting wordt gegeven, geen onderzoeken worden gepubliceerd, en er geld 



wordt aangenomen door de regering. Dit mag geen enkele burger meer pikken, om dit alles te laten 
gebeuren en mensen te verliezen aan kanker, of je hele leven te zien veranderen door de straling. Dit moet 
worden opgelost. Wij vragen om uw medewerking, uw inzet, en om ons onze veiligheid terug te geven. 
Ons mensenrecht. 

Uw burgers, 

Familie Belbilk- Cebula 



T o m Reerink 

Van: 
Verzonden: 
Aan: 
Onderwerp: 
Bijlagen: 

grazyna cebula <susanne34@hotmail.com> 
maandag 6 oktober 2014 15:29 
Griffiebureau 
FW: Brief OUDERCOMMISSIE over straling 
Brief OUDERCOMMISSIE.docx; folder over straling.pdf 

Geachte gemeente ambtenaar, 

deze brief heb ik ook zojuist aan de school waar mijn kind zit verzonden omdat ik mij zorgen maak dat hij 
en zowel veel andere kinderen elke dag in de WiFi straling zitten en ook zo dicht bij een WiFi/UTMB mast. 

Graag zie ik uw reactie tegemoet, 

met een vriendelijke groet, 

fam. Belbilk - Cebula 
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Onderwerp: het gebruik van draadloze communicatietechnieken (WIFI) in scholen. 

Geachte directie, leden van de oudercommissie, 

Sinds enige tijd heb ik mij verdiept in de onderzoeken en berichtgeving omtrent de 
mogelijke schadelijke effecten van radiofrequente (RF) straling op de gezondheid. Tijdens 
mijn speurtocht stuitte ik op de volgende oproep: 
">A/s artsen en wetenschappers doen we bij deze een oproep aan onze collega's, de lokale 
wetgeving, lokale bestuurders, maar ook de maatschappij in zijn geheel om in actie te 
komen en de volgende voorzorgsmaatregelen toe te gaan passen, welke ook de 
fundamentele rechten van de mens ondersteunen..."{z\e bijlage(l)} 

Dit is één van de redenen en de aanleiding van mijn schrijven aan u. Naar aanleiding van 
de ingewonnen informatie is het mijn overtuiging dat we onszelf en onze kinderen aan een 
potentieel gezondheidsrisico blootstellen door de toepassing van Wifi en andere draadloze 
technieken (UMTS, GSM, DECT e.a.) in scholen en in onze leefomgeving. 

In tegenstelling tot wat de media en helaas ook de overheid ons laten geloven, zijn er wel 
degelijk talloze wetenschappelijke bewijzen die duidelijk aantonen dat RF straling 
schadelijke effecten heeft op ons lichaam en op onze geest. Deze variëren van 
slapeloosheid, hoofdpijn, concentratie- en leerproblemen, vermoeidheid, onvruchtbaarheid, 
spier- en gewrichtspijnen, oorsuizingen tot huidproblemen. 

Sinds kort kunnen scholen een subsidie aanvragen via het onderwijsfonds. De 
hoofdsponsor van dit fonds is Samsung. Alle berichtgeving en promotie wijst erop dat het 



doel is om zoveel mogelijk digitale en vooral draadloze apparatuur in klaslokalen te 
installeren. 
Voor de duidelijkheid, ik ben niet tegen digitalisering van het onderwijs en begrijp de 
'noodzaak' of wens om mee te gaan in de huidige technologische ontwikkelingen. 
Maar ik ben wél tegen het feit dat dit allemaal draadloos moet gebeuren. 
Samsung heeft een verregaand beleid om alle apparaten draadloos te laten communiceren. 
Als dit op scholen wordt ingezet veranderen klaslokalen in plaatsen waar kinderen 5 dagen 
in de week, non-stop worden blootgesteld aan deze straling. Dit is lijnrecht tegen de meest 
recente waarschuwingen van diverse wetenschappers in. 
{zie bijlage (2) en het bloinitiative rapport; http://www.bloinitiative.org/> 

In enkele landen zijn er recent uitspraken van de hoogste rechterlijke instanties geweest 
waarin geoordeeld is dat er een verband is tussen het krijgen van kanker en andere ziektes 
door blootstelling aan RF straling. In deze zaken, die tot gedeeltelijke invaliditeit geleid 
hebben, zijn schadeloosstellingen toegekend. Ook heeft de WHO deze straling ingedeeld in 
de klasse 2B: mogelijk kankerverwekkend, dezelfde klasse als waarin DDT, chloroform en 
gelode benzine zijn ingedeeld. 
Van asbest zijn ook heel lang de schadelijke effecten op de gezondheid ontkend, maar na 
erkenning zijn er grote aantallen claims geweest en toegekend. 
Het Is niet ondenkbaar dat dit in Nederland in de toekomst ook voor draadloze 
communicatie het geval zal zijn. 

Wanneer er over stralingsrisico's gesproken wordt, worden we herhaaldelijk gewezen op: 
-dat er nog geen overtuigende bewijzen zijn dat elektromagnetische straling schadelijk is 
voor de gezondheid en dat Wifi zenders voldoen aan de internationaal opgestelde normen. 
Kanttekening hierbij is dat deze normen door de industrie en niet door de overheid zijn 
opgesteld, {zie ook link (3)} Heel veel experts op dit gebied zijn echter van mening dat 



deze normen veel te hoog zijn, en dat niet voldoende onderzoek is gedaan naar alle en niet 
enkel de thermische effecten van straling. 
Hierbij hanteert Nederland op dit moment de hoogste (zeg maar: onverschilligste) norm 
van heel Europa. In Nederland Is dan ook begonnen met de uitrol van het 4G netwerk, wat 
bijvoorbeeld in Brussel niet mogelijk is omdat het daar de gezondheidsnorm overschrijdt. 
Er zijn geen lange termijn studies gedaan naar het effect van blootstelling aan constante 
hoogfrequente straling op kinderen, omdat er grote ethische bezwaren zijn op het 
uitvoeren van studies specifiek gericht op kinderen, maar toch gedoogt men het 
blootstellen van onze 
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kinderen aan deze nieuwe technologie en wordt de Nederlandse burger/ouder op geen 
enkele wijze geïnformeerd over de mogelijke gevolgen. Dit in tegenstelling tot onze 
buurlanden en de aanbevelingen van de Europese Raad. 
Het installeren van Wifi in scholen en vervolgens afwachten wat er gebeurt met onze 
kinderen (en de docenten) is een onzeker en ongewenst experiment. 
De Raad van Europa heeft In 2010 alle lidstaten opgeroepen om te stoppen met het 
Installeren van Wifi in scholen. In de praktijk wordt hier echter nog nauwelijks iets mee 
gedaan. Scholen hebben een verantwoordelijkheid om onderwijs te leveren in een veilige 
omgeving. Daar hoort een zeer omstreden techniek als Wifi niet bij. Ongeacht wat de 
maatschappelijke standaard is. 

Ik hoop van harte dat u mijn bezorgdheid deelt en de risico's die het gebruik van draadloze 
technologie met zich meebrengt, bij u op school, niet zult negeren. 
De ADHD-explosie in Nederland is alarmerend. Zo ook het kankerrisico door DNA-
beschadiging ten gevolge van straling. 

Het huidige overheidsbeleid riskeert letterlijk het wegvagen van een hele generatie. 
De herhaaldelijke verwijzing door de Nederlandse Gezondheidsraad naar bewijsmateriaal 
dat er géén risico's aan straling verbonden zijn, biedt mij geen enkele geruststelling. 
Men heeft zich in het verleden al vele malen vergist, soms met desastreuze gevolgen: 
asbest, loodhoudende verf, diethylstilbestrol (DES), roken, blsfenol A plastic, enzovoort. 
Gewoon omdat we de technische mogelijkheid hebben om Wifi te kunnen installeren 
betekent niet dat we het moeten doen. 
Scholen en openbare gebouwen In verschillende Europese landen zijn nu Wifi aan het 
verwijderen omwille van de gezondheid. Laten we leren van fouten uit het verleden. 



In uw positie als directeur/oudercommissie kunt u bewerkstelligen dat ouders vrijelijk 
informatie ontvangen en hun leefomgeving kunnen aanpassen zodat kinderen beschermd 
gaan worden. 
Er zijn simpelweg te veel vraagtekens rond de veiligheid van Wifi, en Ik heb sterk het 
gevoel dat we, omwille van onze kinderen, extreme voorzichtigheid moeten betrachten, In 
plaats van Vooruitgang' na te streven tegen elke prijs. Wachten tot het te laat is en dan de 
gevolgen terug proberen te draaien zal vele malen meer kostbaar zijn, dat heeft de 
geschiedenis reeds aangetoond en zou in het geval van de volksgezondheid nooit een optie 
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3 - Is door de Europese Raad geadviseerd om Wifi en het gebruik van Gsm's op scholen voor 
kinderen te verbieden om gezondheidsredenen. 
- Adviseert de Russische gezondheidsraad mensen onder de 18 jaar en zwangere vrouwen 
om totaal niet te bellen met een mobiel 
- Is een Gsm voor kinderen tot 7 jaar verboden In België 
- Adviseert de Raad van Europa om Landelijk voorlichting te geven rondom dit onderwerp 
- Erkennen het Italiaanse en Israëlische gerechtshof het verband tussen hersenkanker en 
Gsm 
- Zijn in Frankrijk al sinds 2010 mobiele telefoons om gezondheidsredenen verboden In 
scholen. 
Ik realiseer me dat dit een omstreden onderwerp Is waarover de meningen vooralsnog 
verdeeld zijn. Eveneens ben ik me bewust van het feit dat u veelal een volle agenda heeft. 
Echter omdat het de gezondheid van de aan u toevertrouwde kinderen betreft, verzoek ik u 
kennis te nemen van deze informatie en deze brief niet zondermeer aan de kant te leggen. 



Mag ik u daarom bij deze vragen om eveneens aan de oproep van het Internationaal 
artsen appèl 2012 gehoor te geven? 

• Bent u bereid en/of van plan om voorlichting te gaan verstrekken aan kinderen en 
hun ouders? 

• Zijn er plannen om bij u op school gebruik te gaan maken van draadloos internet? Of 
wordt dit reeds gebruikt? Bent of was u zich bewust van de hieraan verbonden 
risico's? 

• Bestaat er bij u op school een beleid m.b.t de omgang met draadloze communicatie 
en het gebruik van mobiele telefoons (door leraren/kinderen)? 

Ik zie uw reactie met veel interesse tegemoet en bedank u bij voorbaat hartelijk voor de 
genomen tijd! 
Hopelijk kunnen we samen zorgdragen voor een toekomst waarin toekomstige generaties 
zich geen zorgen hoeven te maken over de aantasting van hun gezondheid door 
ongewenste radiofrequente straling. 

Met vriendelijke groeten, 

G. Belbilk-Cebula 
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- ... de Duitse overheid in augustus 2007 heeft laten weten dat ze het gebruik van Wifi 
thuis of op het werk afraadt, omwille van de mogelijke gevolgen voor de gezondheid? 
- ... het hoofd van de Britse Health Protectlon Agency, Sir William Stewart, in een BBC-
reportage te kennen heeft gegeven dat hij zich ernstige zorgen maakt over het toenemend 
gebruik van Wifi? 
- ... het hoofd van het departement gezondheid In Salzburg (Oostenrijk) een brief heeft 
verstuurd naar scholen en crèches met het advies géén draadloos internet te Installeren? 
- ... In de Franse nationale bibliotheek in Parijs tijdelijk een moratorium voor Wifi werd 
Ingesteld, omwille van gezondheidsklachten bij de werknemers? 
- ... de voormalige directeur van de Canadese Lakehead Universiteit, zelf een zoöloog, 
bewust Wifi weigerde, omdat hij meent dat er genoeg wetenschappelijke aanwijzingen zijn 
voor schadelijkheid? 
- Ook aan de Sorbonne III Universiteit te Parijs werd een moratorium voor draadloos 
internet ingesteld. 
- ... de burgemeester van de Franse stad Hérouville-Saint-Clair het draadloos internet 
heeft laten verwijderen uit alle scholen, om de gezondheid van de kinderen te 
beschermen? 
- ... directeur (Didier Bellens) van de grootste telefoonmaatschappij van België, géén Wlfl 
wil in zijn kantoren en liever niet draadloos belt? 

- ... dat in 2013 heel Nederland wordt omgetoverd tot één enorme Wifi-hotspot, en alle 
belanghebbende partijen de eventuele gezondheidsrisico's hierbij volledig negeren? 



Bijlages/link(s): 

(1) Internationaal artsen appèl 2012. Artsen eisen nu voorzorgsmaatregeien die al veel te 
lang zijn uitgesteld. 
(2) Compilatie met informatie over maatregelen en adviezen van internationale 
organisaties en overheden over toepassing van EM (elektromagnetische) straling van 
mobieltjes, snoerloze (DECT) telefoons en Wifi. 
(3) Zie hier een item uit één vandaag over de totstandkoming van de norm die in 
Nederland gehanteerd wordt. De politiek heeft haar conclusies gebaseerd op 1 enkel 
onderzoeksrapport, (slechts 6 A4-tjes, zelfs de minister kreeg geen inzicht In de volledige 
onderzoeksresultaten. Bovendien werd het voor 40% gesponsord door de telecom 
lndustrie){http://www.youtube.com/watch?v=vJ96IKPrlow&feature=youtu.be} 
Wilt u zich naar aanleiding van bovenstaande verder informeren, dan verwijs ik u graag 
naar enkele websites m.b.t. dit onderwerp waar u bijzonder veel goede Informatie kunt 
vinden: 

www.zeeuwsplatformstralingsrisico.nl 
www.verminder-electrosmog.nl (met een petitie die u kunt ondertekenen, waarvoor dank!) 
www.wirelessinfo.nl 
www.stopumts.nl 
www.safeschool.ca 
www.funkyschool.de 
http://electromagnetichealth.org/quotes-from-experts 



Stichting EHS 
www.stichtingehs.nl 
StopUMTS 
www.stopumte.nl 
NIBE - Nederlands Instituut voor 
Bouwbiologie en Ecologie 
www.nibe.org 
Nationaal Platform Stralingsrisico's  
www.stralingsrisicos.nl 

pak de draad weer op! 
Extra overwegingen 
In de praktijk verloopt de overgang 
naar een volledige tablet-leeromgeving 
niet rooskleurig. Naast de hoge kosten 
voor de hardware en software (die elke 
5 jaar terugkeren) en problemen rond 
lesprogramma's wordt de kwetsbaarheid 
van tabiets en het gebrek aan toezicht op 
de leerlingen gezien als knelpunten. 
Prof. Dr. Manfred Spitzer beschrijft in 
zijn boek 'Digitale Dementie' dat het 
leereffect van schermwerk veel lager is 
dan men doet voorkomen. Sterker nog, 
kinderen lopen aantoonbare spraak- en 
leerproblemen, aandachtstoornissen en 
geheugenstoornissen op als zij teveel tijd 
achter tabiets, Pc's, TV en mobiele telefoon 
doorbrengen. 
Hij pleit voor een gezonde mix aan 
werkvormen in de klas en collegebanken. 

Meer informatie? 
Op onze websites kunt u meer informatie 
vinden over elektromagnetische velden, 
elektrogevoeligheid en maatschappelijke 
ontwikkelingen. 
Bij Stichting EHS kunt u terecht met 
specifieke vragen. Wilt u een professionele 
stralingsmeting op uw school laten 
uitvoeren, of technisch advies op maat, dan 
kunnen wij u doorverwijzen. 
Wij geven informatie en presentaties aan 
schoolbesturen over dit onderwerp. 
Email: info@StichtingEHS.nl 
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Wifi op school? 
Wifi op school? ... pak de draad weer op! 
Waarom geen draadloos 
Netwerk? 
Wifi maakt gebruik van hoogfrequente 
elektromagnetische velden (EMV) ook wei 
straling genoemd. Daarvoor is een router in 
het lokaal nodig die deze straling uitzendt. 
Laptops en tabiets geven zendsignalen 
zo gauw ze aanstaan. Dit doen ze non
stop, 24 uur per dag, of er gebruik van 
gemaakt wordt of niet. Leerlingen worden 
ongevraagd blootgesteld aan de optelsom 
van al deze velden op school. 

Elektrosmog, is dat erg?... 
Ja. Elektrosmog zie je niet, hoor je niet 
en ruik je niet, maar het is er wel. In de 
praktijk blijkt dat leerlingen en personeel 
hier ziek van kunnen worden. Zo ziek dat 
ze niet meer naar school gaan of voor de 
klas kunnen staan. De verschijnselen zijn 
onder andere: chronische vermoeidheid, 
hoofdpijn, concentratiestoornissen, 
slapeloosheid en hartritmestoornissen 
- zonder medisch aanwijsbare oorzaak. 
Naar schatting lijdt inmiddels 3% van 
alle Nederlanders aan deze elektro-
overgevoeligheid (EHS) en ondervindt 
acute gezondheidsklachten in de buurt van 
stralingsbronnen. Ook kinderen. 

Straling en kinderen 
Kinderen hebben dunnere schedels dan 
volwassenen en hun zenuwstelsel is volop in 
ontwikkeling. Straling van Wifi en mobieltjes 
dringt veel verder in hun hoofd door. 

Langetermijn effecten van 
straling 
Naast acute klachten zijn er sterke 
aanwijzingen voor lange termijn 
effecten van elektromagnetische velden. 
Denk aan het ontstaan van dementie, 
Alzheimeren tumoren, kanker. In 2011 
heeft de Wereld Gezondheidsorganisatie 
WHO elektromagnetische velden 
(EMV) geclassificeerd als 'mogelijk 
kankerverwekkend'. 



Wel of geen Wifi op school? 
U komt als school komt voor deze keuze te staan. Of de keus is al gemaakt. 
Draadloos internet (Wifi) is overal in opmars. Het is immers 'flexibel' en 
'geen gedoe met kabels', 'iPad-scholen hebben de toekomst', 
'leerlingen zijn dol op tabiets' of 'je houdt het toch niet tegen'.... 
Vooruitgang is prima. Als vier onafhankelijke maatschappelijke organisaties maken wij 
ons echter zorgen over de gezondheid van kinderen. Wij plaatsen sterke vraagtekens bij 
de uitrol van alle draadloze toepassingen om hen heen. Met deze flyer willen we u als 
schoolleider breder informeren over de mogelijke gezondheidsklachten van met name Wifi. 

Waarom grijpt de overheid 
niet in? 
Een wetenschappelijk causaal verband 
tussen de blootstelling aan EMV en 
gezondheidsklachten is nog onvoldoende 
aangetoond; vindt de Nederlandse 
Gezondheidsraad. En dus ziet zij geen 
aanleiding tot ongerustheid. Naar onze 
ervaring uit de praktijk is die aanleiding er 
wel degelijk. 

En in het buitenland? 
In meerdere landen om ons heen 
is mobiel bellen en Wifi op scholen 
inmiddels verboden. Of Wifi is verwijderd 
uit bibliotheken, zoals in Frankrijk. Men 
hanteert het voorzorgsprincipe: voorzichtig 
omgaan met straling totdat meer bekend is 
over de risico's voor onze gezondheid. 

Wist u dit over Wifi?... 
• 
Er is bijna net zoveel bekabeling nodig 
voor Wifi als voor een bedraad systeem. 
• 
Wifi is storingsgevoelig en traag tijdens 
intensief gebruik. 
• 
Het is niet toekomstbestendig bij het 
sterk toenemende dataverkeer. 

Oplossingen 
Wie kiest voor een gezonde digitale 
toekomst op school kiest voor bedraad 
internet. 
• 
Pc's of laptops aan een bedraad systeem 
zijn razendsnel. U kunt er jaren mee 
vooruit, het is goed te beveiligen, 
storingsarm en het heeft geen risico's 
voor de gezondheid. Let op dat de Wifi-
zenders in de laptops uitgeschakeld zijn. 
En dat de laptop elektrisch is geaard. 
• 
Nog beter te beveiligen is een centrale 
PC en een thin-client per studieplek. 



Glasvezel in de school is het medium van 
de toekomst 

Wij hebben al Wifi, wat nu? 
Misschien is uw school inmiddels op een 
draadloos systeem overgegaan. Hieronder 
enkele tips: 
• 
Van Wifi naar bedraad is een relatief 
kleine ingreep. U kunt de datastekkers 
(zgn. patches) weer toegankelijk laten 
maken. De Wifi-router kan vervolgens 
worden uitgeschakeld. 
• 
U kunt de Wifi-routers zo efficiënt 
mogelijk ophangen in de school en het 
zendvermogen afstellen op het minimum 
dat nodig is. 
• 
U kunt stralingsarme zones in school 
creëren als u leerlingen of personeel 
heeft met EHS-klachten. Wij kunnen u 
daarbij adviseren. 


